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Dagsorden: 1. Valg af dirigent 

2. Beretning om kredsens 

3. Orientering om Finansforbundet’s virksomhed 

4. Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse 

5. Indkomne forslag  

6. Vedtagelse af arbejdsprogram 

7. Personvalg 

a. Valg af formand for Finansforbundet Assuran-

dørkredsen i lige år 

b. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant for det 

kommende regnskabsår 

8. Fastsættelse af honorar og diæter 

9. Budget 

10. Eventuelt 

 

Dagens program: 

Kl. 10.00 Ordinær generalforsamling 

Kl. 11.30 Generalforsamlingen suspenderes 

Foredrag v/ Julia Lahme, dansk forfatter, etnolog og livstil-

sekspert.  

Kl. 12.45 Generalforsamlingen genoptages 

Kl. 13.00 Generalforsamlingen afsluttes med frokost. 
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Formanden bød velkommen til alle deltagere og gæster. 

AD 1: Valg af dirigent 

Marianne Kjær blev valgt som dirigent med klapsalver. Hun gennemgik forma-

lia og konstaterede, at forsamlingen var lovlig indvarslet og beslutningsdygtig. 

AD 2: Beretning 

Formanden fremlagde beretningen om kredsens aktiviteter og tilstand det for-

gangne år. Beretningen er vedlagt referatet for nærmere detaljer. 

AD 3: Orientering om Finansforbundet 

Næstformand Jakob Thorgaard fra Finansforbundet blev budt velkommen og 

takkede for muligheden for at tale til generalforsamlingen. Han udtrykte sin 

glæde ved at gæste Assurandørkredsen og delte sin optimisme omkring Fi-

nansforbundets fremtid og de aktuelle projekter, de arbejder på. 

Hovedpointer fra Jakobs Oplæg 

1. Nye Tider i Hovedbestyrelsen (HB) 

• Jakob nævnte, at de stadig er relativt nye i formandskabet, 

men at der allerede er gode og konstruktive debatter. 

• Han er fuld af optimisme for de kommende initiativer og de dis-

kussioner, der finder sted i HB. 

2. Baggrund i Forsikringsbranchen 

• Jakob delte sin baggrund med forsamlingen, herunder hans tid 

som ansat i Trekroner Forsikring under hans studier.  

3. Optimisme og Debatkultur 

• Jakob bemærkede, at der er en god tone i hovedbestyrelsens 

møder, hvilket han også ser som en vigtig faktor i andre dele af 

Finansforbundet og i samarbejdet med organisationer som  

F & P og FIDA. 

4. Vigtigheden af God Retorik 

• Han understregede betydningen af, hvordan man omtaler ar-

bejdsgivere og forsikringsbranchen generelt, da dette kan på-

virke kundeadfærd og branchens omdømme. 

• Jakob fremhævede, at en konstruktiv og positiv retorik kan 

være fremmende, især i forhold til forhandlinger og samar-

bejde. 

5. AI og Medarbejderdata 

• Et vigtigt emne, som Jakob fremhævede, var den hastige ud-

vikling inden for AI og hvordan Finansforbundet arbejder med 

at forstå og regulere brugen af medarbejderdata. 
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• Han nævnte, at dette er et område, som vi skal have godt styr 

på for at beskytte medlemmernes rettigheder og interesser. 

6. Samarbejde med Assurandørerne 

• Jakob anerkendte assurandørernes styrker inden for hvervning 

og medlemsrekruttering, og hvordan dette kan tjene som inspi-

ration for andre kredse i Finansforbundet. 

• Han nævnte, at det nye formandskab i forbundet har lyttet til, 

bl.a. assurandørernes ønsker, herunder at slanke visse pro-

cesser for at gøre arbejdet mere effektivt. 

7. Omdømme og Kundeadfærd 

• Han påpegede, at måden, man omtaler arbejdsgivere og bran-

chen på, har en direkte indflydelse på kundeadfærden, hvilket 

gør det til et vigtigt fokusområde for alle medlemmer. 

• Jakob bemærkede også, at deres retorik i forbindelse med for-

handlinger med F & P kunne tjene som en guide til, hvordan 

man navigerer komplekse emner med arbejdsgivere. 

8. Engagement i Organisationens Fremtid 

• Afslutningsvis udtrykte Jakob sin taknemmelighed for mulighe-

den for at tale ved generalforsamlingen og forsikrede, at han 

og resten af hovedbestyrelsen er engagerede i at arbejde for 

medlemmernes bedste interesser. 

Jakobs oplæg blev modtaget med stor interesse og anerkendelse fra forsamlin-

gen som kvitterede med at klappe. 

AD 4: Forelæggelse af regnskab 

Mogens præsenterede det reviderede regnskab, der viste et overskud og for-

muen på ca. 7 millioner. Han nævnte, at udgifterne er faldende, hvilket er posi-

tivt, men portoen for bladet er desværre steget. Der var en kommentar om, at 

når man passer på andres penge, skal man ikke løbe en risiko, har man tænkt 

det ind ifm. investeringsstrategien?  

Mogens svarede at Kredsbestyrelsen har besluttet en investeringsstrategi hvor 

vi køber aktier i nogle af de selskaber som vi arbejder i. Vi skal sørge for at 

have en placering som kan give nogle udbytter, således at vi har penge i 

mange, mange år. Vi skal have en langsigtet plan. 

AD 5: Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag til behandling. 

AD 6: Vedtagelse af arbejdsprogram 

Arbejdsprogrammet blev enstemmigt godkendt. 
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AD 7: Personvalg 

Valg af formand: Claus Nexø Jensen blev genvalgt som formand med klapsal-

ver. 

Valg af revisorer: De to revisorer og revisorsuppleanten blev genvalgt med 

klapsalver. 

AD 8: Fastsættelse af honorar og diæter 

Mogens forklarede, at honorarer og diæter blev hævet, da de ikke blev regule-

ret sidste år. Stigningen blev godkendt. 

AD 9: Budget 

Budgettet blev præsenteret og godkendt. Der var en kommentar fra Mogens 

om, at kontingentindbetalinger er faldet på grund af færre medlemmer, selvom 

kontingentet er steget. Spørgsmål om honorarer til formandskabet på 400.000 

kr. blev besvaret ved at forklare, at det omfatter både faste honorarer og hono-

rarer for øvrige møder. 

AD 10: Eventuelt 

Dirigenten gav ordet til Charlotte Hougaard, formand for Forsikringsforbundet, 

som takkede for invitationen og begyndte sit oplæg med en oprigtig anerken-

delse af Claus' genvalg som formand og en ros til hans beretning. Hendes ind-

læg var kendetegnet ved en dybdegående analyse af flere centrale emner in-

den for forsikringsbranchen og en passioneret opfordring til handling. 

Hovedpointer fra Charlottes oplæg 

1. Problematisering af Tied Agents 

• Charlotte tog fat på problematikken omkring Tied Agents og 

deres manglende adgang til fordele, som andre i branchen ny-

der godt af. Hun understregede vigtigheden af at adressere 

denne ulighed og kæmpe for retfærdighed og lige vilkår for alle 

aktører i branchen. 

2. Implementering af overenskomster 

• Hun fremhævede betydningen af at arbejde hen imod en effek-

tiv implementering af overenskomster, både på et lokalt og na-

tionalt niveau. Dette er afgørende for at sikre fair arbejdsfor-

hold og ordentlige vilkår for alle medarbejdere i forsikringssek-

toren. 

3. Bekymring om branchens størrelse og fremtid 

• Charlotte udtrykte en bekymring over, om branchen er tilstræk-

keligt stor til at stå imod de udfordringer, den står over for, især 

efter adskillelsen fra bankbranchen i arbejdsgiverforeningen. 
Hun understregede vigtigheden af at bevare fokus på det hele 

menneske og arbejde aktivt for trivsel og kompetenceudvikling. 

4. Optimisme trods udfordringer 
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• På trods af de nævnte udfordringer udtrykte Charlotte en dyb 

tro på branchens potentiale og fremtid. Hun roste branchen for 

dens bidrag til samfundet og opfordrede alle til at forblive 

stærke og engagerede i at gøre en forskel. 

5. Fejring af branchens milepæle 

• Hun nævnte at Forsikringsforbundet snart har 80-års jubilæum 

og delte sin stolthed over at repræsentere en branche, der ud-

fører en vigtig og ofte undervurderet opgave i samfundet. 

6. Taknemmelighed og opfordring til samarbejde 

• Charlotte afsluttede sit oplæg ved at udtrykke sin taknemmelig-

hed for samarbejdet med Assurandørkredsen og opfordrede til 

fortsat engagement og samarbejde mellem alle parter i bran-

chen. 

Charlottes indlæg blev modtaget af forsamlingen med klapsalver. 

Dirigenten takkede alle deltagere for en god generalforsamling og nedlagde sit 

hverv. 

Formanden afsluttede med at takke Charlotte for de pæne ord og understre-

gede vigtigheden af trivsel, idet kredsen planlægger en trivselsundersøgelse i 

2025. Han opfordrede alle til at deltage i undersøgelsen for at sikre en høj svar-

procent. 

Generalforsamlingen blev afsluttet med vin og klapsalver til dirigenten. 


